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Bilag 2: 

 
Sammenfatning af høringssvar vedr. indstilling Deregulering af 

Byens Rum 

 
Sagsbeskrivelse 

Økonomiudvalget behandlede forslaget ”Deregulering af byens rum” 
på sit møde den 20. juni 2006. Økonomiudvalget besluttede at sende 
indstillingen i høring frem til den 14. august 2006. 

Der er indkommet 21 høringssvar fra følgende personer eller 
organisationer/foreninger: 

– Københavns Billedkunstudvalg 
– Kamma Langberg, Gråbrødretorv 3 
– Inger Langberg, Gråbrødretorv 3 
– Danmarks Restauranter & Cafeer 
– VEGA 
– Valby Lokaludvalg 
– HavneScenen 
– Østerbro Markedslaug 
– Agenda 21 Østerbro 
– Bjarne Dehs , Vendersgade 26, 5. th. 
– Heidi Damgaard, Poppelgade 4, st. th. 
– Christel Mayland Jensen, Tjørnerækken 2, 3. 
– Klaus Pedersen, Spontinisvej 28 c 
– Peter B. Jørgensen, Sortedam Doss. 59H, 3. th. 
– Ole Rasmussen, 1429 K 
– Skandinavisk Rafting Klub (2 høringssvar om forsk. emner) 
– HORESTA 
– Lizzi Nykin, Lille Kannikestræde 4 
– Områdefornyelse Øresundsvej 
– Ejerforeningen Nyhavn 45 
– Wonderful Copenhagen 

I det følgende er hvert høringssvar opsummeret kort: 

Københavns Billedkunstudvalg 
Flertallet af udvalget tilslutter sig forslagets intentioner og opfordrer 
til, at også billedkunsten indtænkes. Et mindretal ønsker, at 
Middelalderbyen ikke belastes yderligere, samt at penge til 
afgiftsreduktion for udeservering i stedet anvendes til bl.a. billedkunst. 
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Kamma Langberg, Gråbrødretorv 3 
Vanskeligt at arbejde i kontorer og forretninger, når der er koncerter. 
Vareleverancer til restauranter, udendørs servering og støj fra andre 
pladser bidrager også til støjniveauet. Ønsker ikke udvidelse af 
antallet af koncerter eller forøgelse af det tilladte støjniveau. 
 
Inger Langberg, Gråbrødretorv 3 
Vil ikke have flere koncerter på Gråbrødretorv, torvet er allerede 
præget af stærk larm. 
 
Danmarks Restauranter & Cafeer 
Er positiv overfor afgiftslettelsen for udeservering og anerkender 
samtidig behovet for at sikre fremkommelighed. DRC påpeger 
behovet for, at servering ifm. arrangementer, boder mm. pålægges den 
samme afgiftsregulering, som pålægges restauranter og cafeer. Ønsker 
i øvrigt at drøfte parkeringsafgifterne i København. 
 
VEGA 
Sagsbehandlingen ved modtagelse af ansøgninger skal være 
helhedsorienteret og den medarbejder, der modtager ansøgningen 
ansvarlig på hele kommunens vegne. Fleksibilitet i den kommunale 
sagsbehandling skal være en central faktor. 
Foreslår at antallet af mulige koncerter på Enghave Plads øges fra 6 til 
10. Gør opmærksom på, at 70 dB(A) ikke vil være tilstrækkeligt til at 
gennemføre ordentlige rockkoncerter, hertil kræves 80-85 dB(A). 
 
Valby Lokaludvalg 
Bakker op om intentionerne med at skabe mere liv i byen, herunder 
parkerne i Valby. Ønsker at ændringerne sker i dialog med borgerne i 
de områder, der berøres af øget koncertaktivitet. 
 
HavneScenen 
Forslagene berører ikke Havnescenen direkte. Så gerne kvoten for 
Islands Brygge sat op, at Nordatlantens brygge på Christianshavn blev 
nævnt, at Kgs. Nytorv blev nævnt, samt at mulighederne for Amager 
Strandpark blev blødt op. Positiv overfor afgiftslettelserne. 
 
Østerbro Markedslaug 
Meget positiv overfor at forslaget afskaffer stadeafgifter, det vil øge 
små foreningers mulighed for at gennemføre aktiviteter. 
 
Agenda 21 Østerbro 
Forslaget er et glædeligt initiativ. Fordrer at det følges op med en 
forbedret dialog mellem forvaltningerne og aktørerne, at værdibaseret 
administration bliver udgangspunktet i stedet for regler, at gode råd 
for arrangører formidles, og at der etableres et debatforum. Visse 
aktiviteter, f.eks. økologiprojekter, bør generelt gives særbehandling. 
Der skal være gratis adgang til el og vand, i dag er strømtilslutning 
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meget dyrt. Det er problematisk, at toiletter er blevet lukket. 
Sagsbehandlingen ved modtagelse af ansøgninger skal være 
helhedsorienteret og den medarbejder, der modtager ansøgningen, 
ansvarlig på hele kommunens vegne. Fleksibilitet i den kommunale 
sagsbehandling skal være en central faktor. 
 
Bjarne Dehs , Vendersgade 26, 5. th. 
Erindrer om at der skal være plads til almindelig social adfærd og 
aktiviteter, der ikke nødvendigvis er med høj musik: plads til leg og 
hvile og fordybelse i rolige omgivelser. 
 
Heidi Damgaard, Poppelgade 4, st. th. 
Havde gerne set, at der ved samme lejlighed var gjort noget for 
legepladsforhold og idrætsarealer, specielt på Indre Nørrebro. Der er 
næsten ingen legepladser eller andre tilbud til områdets børn og 
daginstitutioner, og der er slet ikke legepladsudstyr, der kan noget. De 
grønne områder i De Gamles By kunne tages i anvendelse og også 
Fælledparken udnyttes bedre. 
 
Christel Mayland Jensen, Tjørnerækken ,2 3. 
Siger nej tak til boligplanerne på Kløvermarken, der er en grøn oase 
for lokalområdets beboere. 
 
Klaus Pedersen, Spontinisvej 28 c 
Positiv overfor forslaget, men ønsker at der skabes sammenhæng 
mellem de afgifter, som forskellige arrangementer betaler og de 
midler, der afsættes til områdernes fungeren (strømbokse, 
legeredskaber, skraldespande mm.) og genopretning (f.eks. efter 
lastbilkørsel på græsplænerne). 
 
Peter B. Jørgensen, Sortedam Doss. 59H, 3. th. 
Udtrykker glæde over, at kommunen vil arbejde for udnyttelse af 
byens rum, men mener at initiativerne ikke skulle være på steder, hvor 
der i forvejen er aktivitet, men derimod på steder, hvor der ikke sker 
noget i dag, f.eks. Larsens Plads og langs De Indre Søer. 
 
Ole Rasmussen, 1429 K 
Peger på støjproblemer fra arrangementer på Christiania. 
 
Skandinavisk Rafting Klub - 1 
Ønsker at der skabes muligheder for at afholde diverse 
sejlsportsevents ud for Amager Strandpark, herunder at dele af 
stranden kan lukkes, og at der kan stilles tribuner op. 
 
Skandinavisk Rafting Klub - 2 
Ønsker at der sikres en koordineret sagsbehandling på tværs af de 
mange kommunale og ikke-kommunale enheder, der ofte er involveret 
i forskellige ansøgninger. Påpeger at det virker uforståeligt, at drift og 
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pleje ikke altid håndteres af Fritid og Idræt, men nogen gange af Vej 
og Park, selv om det er førstnævnte, der har kendskabet til brugerne. 
 
HORESTA 
Har stor interesse i at København er en attraktiv storby. Ifm 
arrangementer bør det undersøges, i hvilket omfang eksisterende 
serveringssteder kan involveres i serviceringen af gæsterne. Ved 
opstilling af boder o.l. skal det sikres, at der ikke sker 
konkurrenceforvridning ift de eksisterende serveringssteder. Det skal 
sikres, at arrangørerne mødes med meget specifikke vilkår fra 
kommunens side, der sikrer at alle formelle krav er opfyldt. 

Lizzi Nykin, Lille Kannikestræde 4 
Er bekymret for yderligere støjbelastning af Middelalderbyen, hvor 
der er arrangementer på mange pladser med tæt beboelse. Havde 
foretrukket, at der blev saneret i koncertmuligheder frem for at de blev 
udvidet. 

Områdefornyelse Øresundsvej 
Områdefornyelsen kan overordnet støtte bestræbelserne på, at skabe 
bedre vilkår for kulturelle aktiviteter i det offentlige rum. Det er 
naturligt at fokusere på byens centrale pladser.Områdefornyelsen i 
Øresundsvejkvarteret lægger vægt på at dereguleringen også omfatter 
brugen af lokale parker og pladser i boligområderne, således at 
overvejende boligområder som f.eks. Øresundsvejkvarteret med 
Rødegårdsparken og Filipsparken også bliver en del af den kreative by 
København. 
 

Ejerforeningen 45 Nyhavn 
 Ønsker at Nyhavn udtages af listen over koncertsteder, idet området 
er overbelastet, og at bl.a. støjende musik fylder meget. Mener ikke, at 
den nuværende ramme for antal koncerter overholdes, alene som følge 
af Jazzfestivalens mange koncerter. Mener at listen mangler at påpege, 
at der er tale om beboelse i området. Er endvidere bekymret for flere 
koncerter på nærliggende pladser som Gråbrødretorv og Nikolaj 
Plads. 
 
Wonderful Copenhagen 
Mener at forslaget er et vigtigt værktøj for oplevelsesøkonomien i 
København. Efterspørger desuden muligheder for tilskud til udgifter 
til afspærring ifm. større arrangementer samt at Københavns 
Kommunes tilskud udvides til også at dække leverandører uden for 
kommunegrænsen, som pt. hindres af Arrangementspuljens regler. 
Ønsker desuden at der etableres et kontor, der kan fungere som én 
indgang til at koordinere kommunens sagsbehandling ifm. 
ansøgninger vedr. arrangementer. 


